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Protokoł Nr  VIII/2017 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  2 listopada  2017 roku 

w sali  Gminnego Ośrodka Kultury 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ( na wniosek wójta gminy) ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym    (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 1817).  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 15
00

 do 16
10

. 

Na 15 radnych obecnych było 15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu. 

  

Obecni na sesji byli również:  Wójt Gminy W. Sypniewski, Zastępca Wójta Gminy M. Jończyk,   

Skarbnik Gminy B. Nalaskowska  oraz dyr. GZK L. Dziamski. 

Sołtysi:  Maria Wędzińska, Czesław Betyna i Stanisław Mikulski. 

  

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, 

2. Stwierdzenie quorum, 

3. Przyjęcie porządku obrad, 

4. Składanie interpelacji, 

5. Podjęcie uchwał: 

1)  w sprawie zmiany budżetu gminy  na 2017 rok, 

2)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osielsko na lata 

2017-2025, 

3) w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bydgoskiemu. 

6. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje, 

7.  Wolne wnioski i zapytania. 

Ad.3 

Porządek obrad  

Porządek obrad,  w  drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie – za.  

 Ad. 4  

Składanie interpelacji:   

A. Różański -domagam sie namalowania linii na jezdni ul. Bydgoskiej,  od Niemcz do 

Żołędowa w celu poprawy bezpieczeństwa. W piśmie z 29 maja 2017 r., które otrzymałem ze 

Starostwa Powiatowego poinformowano mnie, "że  aktualnie trwają prace związane ze 

zmianami w projektach stałej organizacji ruchu w zakresie oznakowania poziomego  m. in. 

dla przedmiotowego odcinka drogi powiatowej", po wprowadzeniu zmian zostaną wykonane 

prace w terenie. Radni Powiatowi również twierdzili, że oznakowanie zostanie zrobione. 

Wobec tego proszę pana Wójta o zapytanie Starosty Bydgoskiego  o termin wykonania  tego 

zadania. Namalowanie znaków znacznie poprawi bezpieczeństwo. 

A. Matusewicz-Panie Wójcie, terminy zakończenia inwestycji (szczególnie drogowych) na 

terenie naszej gminy, podobno z winy wykonawców, są bardzo często przekraczane. Tak było 
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między innymi z ulicą Kossaka w Niemczu, Wiązową, Borsuczą, Gronostajową w Osielsku 

czy obecnie ulicą Zakopiańską w Niwach. Jak słyszymy, za niedotrzymanie terminów umowy 

gmina nalicza wykonawcy stosowne kary pieniężne. 

1.     Proszę o podanie, które inwestycje w roku ubiegłym zostały zrealizowane po terminie  

i jakie z tego tytułu naliczone zostały kary oraz na jakie cele zostały przeznaczone 

pozyskane tą drogą środki finansowe? 

Zbudowano chodnik wzdłuż ulic Modrakowej i Tapicerskiej w Osielsku. Podczas ostatniego 

zebrania wiejskiego i spotkania komisji  ds. rozwoju gospodarczego, wójt przekonywał, że w 

ramach zadania zostanie zlikwidowana część parkingu w pasie drogowym przy firmie Eldent.  

2.     Kiedy gmina odzyska pas drogowy wzdłuż ulicy Tapicerskiej zajmowany nieodpłatnie 

przez firmę Eldent od 2002 roku? 
Rocznie do kasy gminy Osielsko wpływa ponad 1 milion złotych z tytułu zajęcia pasa 

drogowego. Czy w tym zakresie nasza Gmina nie powinna stosować równych kryteriów dla 

wszystkich podmiotów? 

 Dobiega końca budowa ulicy Zakopiańskiej poprawiającej wyjazd mieszkańców Osielska w 

kierunku Gdańska.  Na obecnym etapie nie widać, jak będzie przebiegało połączenie ścieżek 

rowerowych wzdłuż ulic Zakopiańskiej i Krakowskiej. 

3.    Czy inwestor zaplanował bezpieczne połączenie ścieżek rowerowych wzdłuż 

wspomnianych ulic, tj. budowanej Zakopiańskiej i istniejącej ścieżki na ulicy 

Krakowskiej? 
Mam nadzieję, że to tylko etap przejściowy inwestycji, który ostatecznie zapewni 

rowerzystom  

i innym pojazdom komfort korzystania z nowego, spójnego układu drogowego.  
Wreszcie mamy utwardzone pobocze ulicy Wiatrakowej. Uważam, że w ramach posiadanych 

możliwości zadanie zostało wykonane solidnie. Czas usunąć znaki B-36 „Zakaz zatrzymywania się” 

aby zgodnie z przepisami można było w tym miejscu parkować.  
Nie działa kolejna latarnia na ulicy Wiązowej i Centralnej. Na nowej stronie www.osielsko.pl 

nadal brak dyżurnego numeru telefonu, pod którym można zgłosić tego typu awarie. 

4.  Czy i jak działają służby gminne, które monitorują po zmroku stan oświetlenia ulic  

w Osielsku? Czy Gmina zamierza uruchomić dyżurny numer telefonu pod który można 

zgłaszać awarie? 
Otrzymuję sporo sygnałów od mieszkańców, z prośbą o oznakowanie skrzyżowanie ulicy 

Wiatrakowej z wjazdem na parking przy Polomarkecie. Większość moich rozmówców twierdzi,  

że wyjazd z parkingu na Wiatrakową jest ulicą, a w związku z tym jest to skrzyżowanie równorzędne. 

Choć jestem zdeklarowanym wrogiem stawiania kolejnych znaków drogowych, uważam jednak,  

że w tym wypadku zasadne jest ich użycie, w celu jednoznacznego określenia zasad ruchu. 
Forma odpowiedzi: – pisemna 

  Ad. 5 

Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 

Skarbnik Gminy poinformowała o aktualizacji podstawy prawnej  zarówno w zmianie 

budżetu jaki i zmianie WPF. 

Przewodniczący obrad przestawił projekt uchwały zmiany budżetu gminy  na 2017 rok. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta  jednogłośnie- za. 

 

Uchwała Nr VIII/98/2017 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

http://www.osielsko.pl/
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata 2017-2025.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr VIII/99/2017 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bydgoskiemu na budowę ścieżek rowerowych na terenie gminy Osielsko. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr VIII/100/2017 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Ad. 6 

Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje:  

Wójt - zgodnie ze sugestią składającego interpelację odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

A. Matusewicz - odniósł się do interpelacji z poprzedniej sesji. Otrzymałem pisemną 

odpowiedź z GZK. Chodziło mi o poprawę bezpieczeństwa przez zmianę geometrii 

skrzyżowania ul. Świerkowej - Jarzębinowej - Wierzbowej. Zastoisko  wodne w tym miejscu 

zostało zlikwidowane poprzez sfrezowanie pobocza. Natomiast wyasfaltowanie poprawiło 

tylko estetykę, ale nie poprawiło skoordynowania układu geometrycznego i widoczności. 

Skrzyżowanie stało się niebezpieczne z chwilą gdy przejezdną stała się ul. Jaworowa  

a narożną działkę ogrodzono wysokim, pełnym płotem. Komisja dokonała wizji w terenie  

i zgodnie wnioskowała o przebudowę skrzyżowania w formie wyniesionego progu 

zwalniającego na całym jego obszarze.  

W tej samej odpowiedzi na moją interpelację dyrektor GZK „zasłania się” wolą radnych w 

kwestii propozycji mieszkańców oznakowania ulicy Botanicznej. Nie może być tak, że 

dyrektor GZK wybiórczo stosuje się do zaleceń radnych. Przypominam, że o tym jak ma być 

przebudowane skrzyżowanie, aby wykonać przynajmniej projekt w 2017 roku, 

rozmawialiśmy z przewodniczącym rady, wójtem  i dyrektorem GZK na początku br.   

Dyrektor GZK - przebudowa skrzyżowania to jest już zadanie inwestycyjne, koszt ok. 50.000 

zł i wymaga opracowania projektu, zmiany organizacji ruchu. Odpisałem panu radnemu, że 

jest to jego sugestia. W przypadku gdy rada  zdecyduje o wykonaniu tego zadania, to  

inwestycję będę wykonywał.    

Przewodniczący obrad poinformował, że będą prace komisji nad projektem budżetu gminy na 

rok 2018 to ta kwestię  przedyskutujemy.  

 

Ad. 7.  

Wolne wnioski i zapytania:  

Przewodniczący obrad poinformował o  stanie złożonych oświadczeń majątkowych:  

Do Wójta gminy wpłynęły oświadczenia od: Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy  

i pracowników wydających decyzje administracyjne w imieniu Wójta oraz dyrektorów  

i kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Wszystkie oświadczenia zostały wysłane do 

odpowiednich Urzędów Skarbowych.  

 Radni złożyli oświadczenia w ustawowym terminie, które przekazałem do Pierwszego 

Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy. Przewodniczący Rady  i Wójt  złożyliśmy oświadczenia 

majątkowe do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w Bydgoszczy również w ustawowym 

terminie.  
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I. Kraszkiewicz-  wnioskował o opracowanie planu nasadzeń drzew na terenie gminy, co 

ułatwi proces wydania decyzji  w sprawie  wycince drzew i uporządkuje kwestie nasadzeń. 

- sugerował o opracowanie harmonogramu usuwania usterek, awarii czy napraw. Aby każdy 

mieszkaniec miał możliwość zorientowania się w  jakim czasie zostanie usunięta awaria.  

G. Paliwoda- przy cmentarzu na ul.  nie ma parkingu. Wnioskował o rozważenie utwardzenia 

pobocza pomiędzy ul. Akacjową a płotem cmentarza i wówczas można tam parkować 

samochody. W tej chwili są duże zastoiska wodne. Również wnioskował o wycinkę drzew 

wokół cmentarza przy ul. Brzozowej w Żołędowie,  

- stwierdził, że dzieci uczęszczające do szkół podstawowych noszą ciężkie plecaki. 

 K. Cichański -   Starostwo Powiatowe nie przesłało informacji o pozwoleniu na budowę 

budynku  przy Gminnej Przychodni. Jak sie okazuje jest to bardzo wysoki budynek i w 

pewnym stopniu zasłania obecny budynek mieszkalny. 

Wnioskuje do Starostwa Powiatowego aby wszystkie informacje o wydawanych 

pozwoleniach  na budowę były przysyłane do sołtysów  nie wszystkie informacje są 

przesyłane). 

J. Baumgart  od ul. Kwiatowej i od  ul. Leśnej w Osielsku trwają prace melioracyjne. Po 

środku jest jedna posesja, która ogranicza wykonanie rowu w całości.  

Wójt -  sprawy są porządkowane. Wszyscy właściciele zostali poinformowani, zostały 

wypowiedziane im umowy dzierżawne.    

K. Lachowska- zapytała o termin prac na ul. Kościuszki w Niemczu,  

-  skrzyżowanie ul. Słowackiego z ul. Bydgoską zalane jest wodą,  

-  brak lustra na skrzyżowaniu ul.  Kościuszki z ul. Smukalska.  

- kiedy GZK zamontuje kosze uliczne,  

 Wójt - na ul. Kościuszki został ogłoszony przetarg i żadna firma nie zgłosiła się. Powtórzymy 

przetarg. Pozostałe wnioski radnej są w gestii GZK.  

K. Lachowska - zapytała o etap zaawansowania prac przy świetlicy w Niemczu. 

A. Różański - poruszył temat odprowadzenia wody ze skrzyżowania ul. Słowackiego a ul. 

Bydgoską.  

Pomiędzy ul. Kolonijną a działkami w Jagodowie przy ul. Letniej sektory lasu zostały 

wycięte. Panuje tam ogromny bałagan i nie sposób normalnie przejść tymi drogami, które do 

tej pory stanowiły tradycyjne miejsce spacerów dla mieszkańców gminy. Poprosił Wójta  

o interwencję  w Nadleśnictwie.  

Pytanie następne dlaczego w tak szybkim tempie GZK zakupuje ciągnik. Można byłoby 

zadanie to ująć w przyszłorocznym budżecie. 

W Maksymilianowie jest stary, zdewastowany cmentarz, który należałoby uporządkować. 

Sprawa odwodnienia, na początku ul. Kolonijnej (od ul. Bydgoskiej)  budują się domy, 

budynki wielorodzinne jest to teren podmokły, wykonawca zwrócił się o jego odwodnienie  

(wg. mojej wiedzy), co gmina zrobi w tym kierunku. Sprawa odwodnienia powróci do nas. 

Wójt -  GZK zakupi ciągnik z dodatkowych środków. Na prowadzenie gospodarki leśnej nie 

mam wpływu. Mogę poinformować, że ile lasu zostanie wycięte to na takiej powierzchni 

prowadzi się nasadzenia.  

Stan wód gruntowych jest bardzo wysoki. Właściciele nieruchomości byli informowani, że są 

to tereny podmokłe i na własne ryzyko wybudowali tam domy.  

B. Polasik - zwróciła uwagę, aby prowadząc nowe nasadzenie drzew, zwłaszcza w pasie 

drogowym mieć na uwadze drzewa inne niż dęby. Z dębów jest duża ilość liści. 

A. Matusewicz-  zapytał dlaczego nie jest asfaltowana ul. Topolowa. 

Wójt - odpowiedział, że mieszkańcy ulicy Topolowej chcą kostkę brukową a nie asfalt. 

A. Wiekierak-  czy na budowę ul. Okrężnej został ogłoszony przetarg,  

- czy ul. Lipowa będzie utwardzona jeszcze  w tym roku. Zapytał o etap prac związanych z 

budynkami kolejowymi. 
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 Wójt - w najbliższych dniach  na  ul. Lipowa powinien wejść wykonawca. Na ul. Okrężną 

został ogłoszony przetarg. Natomiast do budynków kolejowych gmina doprowadza wodę, ale 

tylko na gruncie gminnym.  Do mieszkań kolej musi doprowadzić we własnym zakresie. 

Intensyfikacja prac ze strony kolei nastąpiła po emisji programu w TV, nie gmina nie jest 

informowana o postępie prac.  

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 

 

 

  


